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FAGADUINTE PENTRU CEI PERSECUTATI 

 
Bun venit, prietene. Tesalonicenii au fost foarte bucurosi cand au primit prima scrisoare a lui Pavel, 

cu toate ca problemele lor nu se terminasera, pentru ca ura dusmanilor lor se marea tot mai mult, persecutia 
ameninta teribil si multi frati credeau ca toate acestea erau semne evidente ale faptului ca Isus trebuia sa se 
intoarca. Mai mult decat atat, primisera o scrisoare frauduloasa, al carei autor se pretindea a fi Pavel, 
afirmand ca ziua Domnului venise deja. Toate acestea au adus confuzie in biserica, pentru ca intotdeauna 
exista oameni care cred in orice noutate care apare, pana acolo ca unii dintre ei au incetat sa mai munceasca 
cu motivul ca Isus se intorcea. Tocmai aceasta confuzie a motivat scrierea celei de-a doua epistole a 
apostolului. In ea Pavel ii sfatuieste pe tesaloniceni cum ar trebui sa traiasca daca au fost transformati de 
puterea Evangheliei.  
 
Sa incepem prin a asculta 2 Tesaloniceni 1: 1,2 –  
 
„Pavel, Silvan şi Timotei, către Biserica tesalonicenilor, care este în Dumnezeu, Tatăl nostru, şi în Domnul 
Isus Hristos: Har şi pace de la Dumnezeu, Tatăl nostru, şi de la Domnul Isus Hristos!”  
 

Acest salut initial pare a fi acelasi din prima epistola, dar daca privesti cu atentie, vei observa ca in 
acest salut apostolul adauga cuvantul „nostru”. Aici se refera la Dumnezeu ca Tata al nostru. Prietene, 
experienta crestina trebuie sa fie personala, nu este de ajuns ca Dumnezeu sa fie Dumnezeu, ci este nevoie 
ca El sa fie Dumnezeul nostru, al meu si al tau. Un Dumnezeu la distanta nu iti foloseste la nimic in 
momentele dificile, un Dumnezeu care iti provoaca frica este unul deformat de imaginatia umana si nu da 
nici un sens vietii tale. Sa luam exemplul oamenilor credinciosi ai Bibliei, sa mergem in fiecare zi cu 
Domnul, ca Enoh, Avraam, Noe sau David. Fa din Dumnezeu nu doar Creatorul si Salvatorul tau, ci lasa-L 
sa-ti fie Tata iubitor, careia sa-I poti incredinta durerile sufletului tau. Spune ca si David: „Domnul este 
Pastorul meu”. Dar desigur ca pentru aceasta trebuie sa dezvolti in viata ta zilnica o tovarasie cu Isus prin 
rugaciune, studiul Bibliei si marturie.  
 

In a doua parte a lectiei vom analiza versetele 3 si 4 care spun astfel:  
  
„Trebuie să mulţumim totdeauna lui Dumnezeu pentru voi, fraţilor, cum se şi cuvine, pentru că credinţa 
voastră merge mereu crescând, şi dragostea fiecăruia din voi toţi faţă de ceilalţi se măreşte tot mai mult. De 
aceea ne lăudăm cu voi în bisericile lui Dumnezeu, pentru statornicia şi credinţa voastră în toate prigonirile 
şi necazurile pe care le suferiţi.” 
 

In aceste texte Pavel multumeste lui Dumnezeu pentru credinta lor care era in continua crestere. Si 
cum putem stii acest lucru? Raspunsul este ca „dragostea fiecăruia din voi toţi faţă de ceilalţi se măreşte tot 
mai mult”. Aici Pavel vorbeste despre o credinta practica. Era vizibil cum credinta fratilor crestea, era 
evident, nu era doar o teorie, nu erau doar cuvinte frumoase, credinta lor se putea vedea, se putea simti in 
dragostea unora fata de altii si fata de cei din afara bisericii si acea dragoste era abundenta. Cel mai periculos 
lucru care i se poate intampla crestinismului este de a ramane blocat in lumea cuvintelor, a doctrinelor si a 
teoriei. Exista biserici care se numesc crestine si fac parada de multa sfintenie si pietate, traind foarte 
preocupati de intrarea spiritului lumesc in biserica. Aceste biserici, sau mai bine zis acesti frati numiti 
crestini, sunt niste pazitori zelosi ai credintei, dar bisericile lor sunt dezbinate. Intentia poate fi buna prin 
dorinta de a avea o biserica pura, fara pata, dar daca nu se iubesc unii pe altii, dragostea se limiteaza la a fi 
doar un discurs elocvent care misca inimile, dar care nu iese din zona cuvintelor, nu devine viata practica, si 
astfel nu exista practica dragostei.  
 

In opinia lui Pavel tesalonicenii traiau dragostea in mod practic si de aceea apostolul Ii multumea lui 
Dumnezeu pentru aceasta. El Ii multumea deasemenea pentru rabdarea si dragostea lor in toate dificultatile 
pe care le suportau. Aici avem un alt gand care ar trebui mentionat. In durere se probeaza credinta. In lacrimi 



credinta nu mai ramane doar o teorie, ci devine o incredere neconditionata in Autorul credintei, Isus. 
Durerea, disperarea si suferinta se nasc doar in mintea vrajmasului pentru a distruge pe poporul lui 
Dumnezeu. Dar Domnul ia aceste arme distrugatoare ale inamicului si le transforma in unelte puternice de 
crestere spirituala. Prietene, nu dispera cand durerea ajunge in viata ta, ci intreaba-te: „Ce vrea Dumnezeu sa 
te invete? Ce poti invata de la dificultatile cu care te confrunti?  
 

Sa mergem la a treia parte a studiului unde sa meditam putin mai mult la suferinta poporului lui 
Dumnezeu. Iata ce ne spun versetele 5 si 6:  
 
„Aceasta este o dovadă lămurită despre dreapta judecată a lui Dumnezeu, întrucât veţi fi găsiţi vrednici de 
Împărăţia lui Dumnezeu, pentru care şi suferiţi. Fiindcă Dumnezeu găseşte că este drept să dea întristare 
celor ce vă întristează.” 
 

Textul incepe prin „aceasta este o dovadă lămurită despre dreapta judecată a lui Dumnezeu”. Cum se 
poate ca suferinta sa fie o demonstratie a dreptei judecati a lui Dumnezeu? Textul tradus in acest fel nu are 
nici un sens. Aici gasim o problema a faptului ca Biblia este tradusa dintr-o alta limba. Verbul grecesc tradus 
in versiunea pe care o folosesc ca „a dovedi” inseamna „un plan care anunta ceva”. Si ce anunta sau indica 
suferinta si problemele celor drepti in mainile persecutorilor lor? Iar textul ne raspunde ca „veţi fi găsiţi 
vrednici de Împărăţia lui Dumnezeu, pentru care şi suferiţi. Fiindcă Dumnezeu găseşte că este drept să dea 
întristare celor ce vă întristează.” 
Acum suna mai clar. Suferinta copiilor lui Dumnezeu in mainile persecutorilor anunta doua lucruri. Primul, 
ca in final cei credinciosi cauzei lui Dumnezeu vor fi eliberati din suferintele lor. Nici o situatie nu este 
permanenta, ca si Iov care a suferit foarte mult, dar pana la urma i-a fost inapoiat tot ceea ce dusmanul i-a 
rapit. Asa ca nu te descuraja, nu abandona randurile, nu da inapoi, caci nici o durere pe moment nu este un 
motiv de bucurie, dar asteapta si increde-te in Domnul caci noaptea intunecata pe care o traiesti acum va 
ajunge la final si vei vedea un nou rasarit.  
 

Dar avem un al doilea lucru pe care il indica suferintele poporului lui Dumnezeu, si anume ca 
„Dumnezeu găseşte că este drept să dea întristare celor ce vă întristează.” Acest fapt este incurajator dar in 
acelasi timp didactic. Razbunarea este a Domnului, nu cauta sa te razbuni prin propriile maini, nu conteaza 
ce ti-au facut, increde-te in Domnul pentru ca el va plati cu intristare pe cel care te intristeaza. Lasa dreptatea 
in mainile lui Dumnezeu. Dar cine este tatal tuturor nenororcirilor, in mintea cui se nasc toate proiectele 
distrugatoare? Mai avem aici si o profetie, ca intr-o zi, mai devreme decat crezi, vrajmasul va bea din 
propria otrava, caci intr-o zi va cadea asupra lui toata durerea si suferinta adusa celor drepti. De aceea spune 
Pavel ca durerea ta se indrepta catre dreapta judecata a lui Dumnezeu.  
 

Sa ascultam in continuare versetele 7 si 8 din acelasi capitol:  
 
„să vă dea odihnă atât vouă, care sunteţi întristaţi, cât şi nouă, la descoperirea Domnului Isus din cer, cu 
îngerii puterii Lui, într-o flacără de foc, ca să pedepsească pe cei ce nu cunosc pe Dumnezeu şi pe cei ce nu 
ascultă de Evanghelia Domnului nostru Isus Hristos.” 
 

Aceste versete explica mai bine gandul prezentat anterior. Aici in mod clar se vorbeste despre ziua de 
odihna a celor drepti si despre ziua in care toate conturile vor fi lichidate fata de cei care au refuzat invitatia 
dragostei lui Dumnezeu. Sunt multi oameni care nu reusesc sa armonizeze dragostea lui Dumnezeu cu 
distrugerea pacatosilor. Cum poate un Dumnezeu al dragostei sa distruga atatea fiinte umane chiar daca nu 
au vrut sa se pocaiasca? Oare nu este El un Dumnezeu al vietii? Desigur, ca Dumnezeu nu este un 
Dumnezeu al mortii, ci al vietii. Moartea este rezultatul rebeliunii umane, caci plata pacatului este moartea. 
Si atunci cum de vor muri cei neascultatori in ziua finala? Este trist s-o spunem, dar ei au ales drumul mortii, 
au refuzat vestea cea buna a Evangheliei si au persecutat pe cei care-L cautau pe Isus. Cand va veni ziua 
finala, Dumnezeu va distruge pacatul pentru totdeauna, din pacat nu va mai ramane „nici radacina, nici 
ramura”, caci focul consumator al lui Dumnezeu va cadea peste pacat si singurele fiinte umane care vor fi 
distruse, vor fi acelea care nu au vrut sa abandoneze pacatul, aceia care s-au complacut cu rebeliunea. Atunci 
se va arata Domnul Isus cu ingerii din cer, intr-o flacara de foc, pentru a da rasplata celor care nu-L cunosc 
pe Dumnezeu si care nu au ascultat de Evanghelia lui Isus Hristos.  



 
Sa mai invatam ceva despre cei ce se vor pierde in acea zi. Versetul 9 spune urmatoarele: 

 
„Ei vor avea ca pedeapsă o pierzare veşnică de la faţa Domnului şi de la slava puterii Lui”. 
 

Aici se spune clar care vor fi consecintele vesnice ale distrugerii pacatului. Pacatul nu se va mai 
ridica a doua oara. Cruda si teribila istorie a raului a ajuns la final. De aceea astazi cat inca se mai poate 
asculta Evanghelia, astazi este ziua mantuirii. Inca nu ai luat decizie in favoarea lui Hristos, pana cand vei 
amana aceasta decizie? 
 
 

Am ajuns la finalul acestui studiu si vom vorbi despre slava lui Dumnezeu reflectata in viata copiilor 
Sai. Pentru aceasta trebuie sa ascultam versetele 10-12: 
 
„când va veni, în ziua aceea, ca să fie proslăvit în sfinţii Săi şi privit cu uimire în toţi cei ce vor fi crezut; 
căci voi aţi crezut mărturisirea făcută de noi înaintea voastră. De aceea ne rugăm necurmat pentru voi, ca 
Dumnezeul nostru să vă găsească vrednici de chemarea Lui şi să împlinească în voi, cu putere, orice 
dorinţă de bunătate şi orice lucrare izvorâtă din credinţă, pentru ca Numele Domnului nostru Isus Hristos 
să fie proslăvit în voi, şi voi în El, potrivit cu harul Dumnezeului nostru şi al Domnului Isus Hristos.” 
 

Avem in acest pasaj un gand care iese clar in evidenta. Cand Isus va reveni poporul Sau de pe acest 
pamant va proslavi Numele Sau. Pavel spune „ca Numele Domnului nostru Isus Hristos să fie proslăvit în 
voi, şi voi în El, potrivit cu harul Dumnezeului nostru şi al Domnului Isus Hristos.” Ce inseamna a proslavi 
Numele lui Dumnezeu? Cum Il va proslavi biserica, doar cantand si inchinandu-se in adorare? Primul lucru 
pe care trebuie sa-l intelegem este ce inseamna slava lui Dumnezeu. Spiritul profetic spune ca slava lui 
Dumnezeu este caracterul Sau. Dumnezeu asteapta ca biserica Sa sa reflecte caracterul Sau. Pana la urma 
ceea ce pacatul a facut a fost aceea de a desfigura caracterul lui Dumnezeu in viata noastra, dar Isus a venit 
in aceasta lume pentru a restaura slava pierduta a lui Dumnezeu si pentru a reproduce in om caracterul 
Tatalui. A lasat totul acolo in cer si a venit in aceasta lume de mizerie si durere pentru a plati pretul 
restaurarii noastre. De aceea singura modalitate de a reflecta caracterul Sau este doar prin harul Sau minunat, 
cautandu-L in fiecare zi si petrecand cat mai mult timp impreuna cu El. Traim momentele finale ale istoriei 
acestei lumi. Dumnezeu te iubeste si te cheama, dar timpul este pe sfarsite.  
 

Iti voi povesti o intamplare. Intr-o noapte, un taximetrist a gasit pe strada un adolescent lovit de o 
masina care a fugit de la locul accidentului. Baiatul era pe moarte. Taximetristul a oprit, a luat baiatul care 
era foarte grav ranit si a inceput sa se gandeasca: „daca eu il iau de aici, autoritatile vor spune ca eu l-am 
accidentat, dar pe de alta parte, daca-l las aici, baiatul va muri”. Astfel dragostea sa pentru acest baiat a 
intrecut teama si fara sa mai gandeasca la consecinte, a luat baiatul, l-a pus in masina si a inceput sa alerge 
spre cel mai apropiat spital. Cam la o suta de metri de acel loc a gasit o clinica particulara, a oprit masina si 
la receptie i-au spus ca trebuie sa lase 5000 de reali brazilieni ca garantie pentru a-l putea trata. Dar omul 
acesta nu avea atatia bani, baiatul era pe moarte, iar cei de la clinica nu vroiau sa-l trateze pana nu aveau 
banii. Atunci taximetristul nu a mai stat la discutii si a plecat in cea mai mare viteza sa caute alt spital, dar 
cand a gasit un spital unde sa-l primeasca, baiatul era deja mort. Atunci au inceput sa caute pe parintii 
baiatului, care au fost gasiti destul de repede, dar surpriza a fost mare cand s-a aflat ca tatal baiatului era 
chiar proprietarul clinicii de unde fusese refuzat baiatul. Iar cand tatal a aflat ca un strain il implora pe el 
pentru a-si salva propriul copil, si el a refuzat, a innebunit pe loc, nu a putut sa suporte o asemenea lovitura. 
 

Dragul meu, cand Hristos va reveni, daca tu sau eu ne vom pierde, Dumnezeu nu se va gandi pentru 
cine a sacrificat mai mult, pentru ca El a facut totul pentru toti, iar daca noi ne vom pierde va fi doar pentru 
ca nu am acceptat Evanghelia transformatoare a lui Hristos. De aceea aminteste-ti ca azi este ziua cea mai 
potrivita pentru a lua decizia in favoarea mantuirii. Dumnezeu sa te binecuvinteze! 
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